
 

 

 
Kemin kaupungin tiedustelu kiinnostuksesta osallistua yhteisten palvelujen investointiin 
  
Kunnanhallitus 20.01.2025 § 10    
2550/00.04.01/2025    
 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Vivi Marttila: 

 
Kemin kaupunginhallitus on 17.12.2024 § 380 päättänyt tiedustella 
ensisijaisten käyttäjien kotikunnilta kiinnostusta osallistua yhteisten 
palvelujen investointiin Opetushallituksen antaman suosituksen mukaisesti 
tai jollain muulla kustannustenjakoperusteella huomioiden 
opetussuunnitelman mukaiset kuntien velvoitteet. Vastauksia pyydetään 
2.2.2025 mennessä kaupungin kirjaamoon. 
 
Kemin kaupungin uimahallin suunnittelu on käynnistynyt. Uimahallin osalta 
ensisijaista on toteuttaa tarveselvitys, jossa määritetään, millaiselle 
mitoitukselle uimahalli suunnitellaan. Nykyinen halli on mitoitettu 180 000 
vuosikävijälle ja käyttäjämäärä on viime vuosina ollut n. 125 000 
vuosikäyttäjän tasolla. Käyttäjäkunnan osalta keskeisimmin hallia ovat 
käyttäneet Kemin asukkaiden lisäksi Keminmaan, Simon ja Tervolan 
asukkaat mukaan lukien opetussuunnitelman mukainen lasten uimaopetus, 
jota kuntien on velvollisuus järjestää. 
 
Uimahalli-investoinnin (n. 15-16M€) osalta on perusteltua tiedustella 
ensisijaisten käyttäjien kotikunnilta, onko heillä kiinnostusta osallistua 
investointiin esim. asukkaiden suhteessa vai tulisiko lähtökohtana olla joku 
muu kustannustenjako peruste. Kemin kaupungin lähtökohta on tässä 
kuten muussakin seudullisessa yhteistyössä, että jokainen vastaisi omista 
kustannuksistaan aiheuttamisperiaatteen mukaisesti. Tämä pyritään 
huomioimaan myös tässä tilanteessa. Opetushallitus on suosittanut kuntia 
pyrkimään tämänkaltaisten infrahankintojen osalta yhteisinvestointeihin. 

 
Lisätietomateriaali Kemin kaupunginhallituksen päätös 17.12.2024 § 380 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Vivi Marttila 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää ilmoittaa Kemin kaupungille, että Simon kunnan 

taloudellinen kantokyky ei mahdollista osallistumista 
investointikustannuksiin. Simon kunnan näkemyksen mukaan 
kustannukset tulisi periä uimahallin käyttömaksujen kautta. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 


